
Protokół Nr XXXV/10
z sesji Rady Powiatu w Nidzicy,

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza
w dniu 27 stycznia 2010 r.

Ad. 1.
Przewodniczący  Rady  –  p.  Zbigniew  Wernik  o  godzinie  1202 otworzył  sesję 

i  powitał  Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Nidzicy,  Pana Starostę i  Wicestarostę 
Powiatu  Nidzickiego  oraz  pozostałych  zaproszonych  gości,  radnych,  dyrektorów 
i  kierowników  jednostek  powiatowych  i  wydziałów  Starostwa  Powiatowego. 
Oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  12 
radnych,  co  stanowi  quorum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  decyzji. 
Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.

p.  Zbigniew  Wernik  zaznaczył,  że  porządek  obrad  był  radnym  dostarczony 
w statutowym terminie. Zapytał, czy są do niego uwagi. 

Zmian do porządku obrad nie było, został przyjęty jednogłośnie.

 Porządek obrad:
1. Otwarcie Sesji i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie  Starosty  z  działalności  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego Powiatu Nidzickiego za rok 2009. 
6. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności Rady w 2009 r.
7. Sprawozdania stałych komisji Rady Powiatu z działalności w II półroczu 2009 r.
8. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Powiatu.
9. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2010,
2) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica,
3) udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Samorządu  Województwa  Warmińsko-

Mazurskiego,
4) udzielenia  pomocy  finansowej  dla  samorządu  Województwa  Warmińsko-

Mazurskiego,
5) zmiany  uchwały  Nr  XXXVIII/221/05  Rady  Powiatu  w  Nidzicy  z  dnia  28 

grudnia  2005  r.  w  sprawie  Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa 
Powiatowego w Nidzicy,

6) zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych.
10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11.  Wolne wnioski.

Ad. 2.
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było, został przyjęty jednogłośnie.



Ad. 3.
Pan Starosta  L.  Ekiert  złożył  sprawozdanie  z  działalności  Zarządu i  wykonania 

uchwał Rady, które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Pytań odnośnie sprawozdania nie było.

Ad. 4.
Interpelacji i zapytań radnych nie było.

Ad. 5.
Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego  Powiatu 

Nidzickiego złożył w imieniu Starosty  p. Zbigniew Malinowski – inspektor w Wydziale 
Zarządzania  Kryzysowego,  Obrony  Cywilnej  i  Spraw  Obronnych  Starostwa 
Powiatowego w Nidzicy. Stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Pytań odnośnie sprawozdania nie było.

Ad. 6.
Wiceprzewodniczący  Rady  –  p.  Grzegorz  Napiwodzki  przeczytał  sprawozdanie 

Przewodniczącego z  działalności  Rady Powiatu w roku 2009. Stanowi ono załącznik 
nr 5 do niniejszego protokołu.

p. Stanisław Rabczyński prosił o wyjaśnienie, dlaczego zostały uchylone uchwały 
dotyczące technikum w Jagarzewie oraz regulamin wynagradzania.

p. Sławomir Knapiński odpowiedział, że podjęcie uchwały o technikum 4-letnim nie 
leżało w kompetencjach Rady, tylko Zarządu Powiatu, ponieważ już technikum istnieje.

W drugim przypadku chodziło o to, że w którymś punkcie uchwały powiedziane 
było,  że  konieczna  jest  opinia  związków  zawodowych,  ale  nie  jest  to  konieczne. 
Stwierdzono nieważność tego zapisu.

p. Stanisław Rabczyński  stwierdził,  że w późniejszym terminie  poprosi  o szerszą 
informację w tej sprawie.

Ad. 7.
Przewodniczący Waldemar Słupski przeczytał sprawozdanie z działalności Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie z 
działalności w II półroczu 2009 r. Stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pytań odnośnie sprawozdania nie było.
p. Jacek Kosmala w zastępstwie przewodniczącej przeczytał Sprawozdanie Komisji 

Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu  i  Finansów,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska   z 
działalności w II półroczu 2009 r. Stanowi ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Pytań odnośnie sprawozdania nie było.
Następnie  Przewodniczący  Jacek  Kosmala  przeczytał  sprawozdanie  Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu z działalności w II półroczu 2009 r. Stanowi ono załącznik nr 
8 do niniejszego protokołu.

Pytań odnośnie sprawozdania nie było.
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Ad. 8.
p. Jacek Kosmala przedstawił plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu 

i Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  na rok 2010. Stanowi on załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.

Uwag odnośnie planu nie było.
p.  Waldemar  Słupski  przedstawił  plan  pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu, 

Turystyki,  Zdrowia,  Opieki  Społecznej  i  Pomocy  Rodzinie  na rok 2010.  Stanowi on 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. W. Słupski zaznaczył, że komisja nie miała 
uwag do treści zawartych w swoim planie pracy.

Pytań odnośnie planu pracy komisji nie było.

Ad. 9. 1)
p.  Renata  Mróz zaznaczyła,  że  projekt  uchwały  Rady Powiatu w sprawie zmian 

w budżecie powiatu na rok 2010 został przygotowany w oparciu o wnioski finansowe 
jednostek. Omówiony został na posiedzeniach komisji i nie było uwag, dlatego prosi o 
przegłosowanie.

Uwag i pytań nie było.
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/206/10 w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2010, która znajduje się w dokumentach Rady 
Powiatu.

Ad. 9. 2)
p.  Renata  Mróz  omówiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  udzielenia 

pomocy finansowej  dla Gminy Nidzica.  Na posiedzeniach komisji  nie było do niego 
uwag, dlatego prosiła o przegłosowanie.

Pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/207/10 w 

sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Gminy  Nidzica,  która  znajduje  się  w 
dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 9. 3)
p.  Renata  Mróz  przypomniała,  że  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
na  funkcjonowanie  Ośrodka  Przetwarzania  Danych  omawiała  szczegółowo  na 
posiedzeniach komisji stałych. Nie było do niego uwag, więc prosiła o przegłosowanie.

Pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/208/10 w 

sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Samorządu  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 9. 4)
p.  Renata  Mróz  przypomniała,  że  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
(dotacja  celowa  w  wysokości  2560  zł  na  funkcjonowanie  Biura  Regionalnego 
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Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  w  Brukseli)  omawiała  szczegółowo  na 
posiedzeniach komisji stałych. Nie było do niego uwag, więc prosiła o przegłosowanie.

Pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/209/10 w 

sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Samorządu  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 9. 5)
p.  Elżbieta  Bieniek  omówiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmiany 

uchwały Nr XXXVIII/221/05 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 grudnia 2005 r.  w 
sprawie  Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa  Powiatowego  w  Nidzicy.  Do  treści 
uchwały na komisjach nie było uwag, dlatego prosiła o przegłosowanie.

Pytań i uwag nie było.
Rada,  w obecności  12  radnych,  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/210/10 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/221/05 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 
grudnia  2005  r.  w  sprawie  Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa  Powiatowego 
w Nidzicy, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 9. 6)
p.  Sławomir  Knapiński  omówił  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  w sprawie  zasad 

i  trybu  przyznawania,  wstrzymywania  i  cofania  stypendiów  sportowych  wraz  z 
wnioskami Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Turystyki,  Zdrowia, Opieki  Społecznej 
i  Pomocy  Rodzinie,  popartymi  przez  Komisję  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu 
i  Finansów,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska.  Dodał,  że  wnioski  te  zostały 
uwzględnione i  przed sesją  radni  otrzymali  poprawione projekty uchwał.  Przedstawił 
wnioskowane przez komisje zmiany:
- w § 3 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „§ 3. 1. Wniosek o przyznanie stypendium składa 

klub, zrzeszenie lub organizacja sportowa zrzeszająca zawodnika, mająca siedzibę na 
terenie  Powiatu  Nidzickiego,  w  terminie  do  dnia  30  października  roku 
poprzedzającego rok kalendarzowy, w którym stypendium będzie wypłacane”;

-   w  §  3  ust.  3  otrzymuje  brzmienie:  „3.  Wniosek  stanowi  załącznik  do  niniejszej 
uchwały”.

Obydwie, przedstawione wyżej zmiany, Rada przyjęła jednogłośnie.
p. Stanisław Rabczyński zaznaczył, że będzie głosował za podjęciem tej uchwały, 

ale musi się podzielić swoimi spostrzeżeniami. Stwierdził, że trochę przykro, że Zarząd 
widzi  tylko  sportowców,  a  nie  widzi  innych  uczniów szkół,  mających  osiągnięcia  a 
nauce. Mamy zabezpieczone na stypendia 50 000 zł. Wynika z uchwał, że 40 000 zł ma 
być na stypendia sportowe. Uważa, że dobrze by było stworzyć stypendium dla uczniów 
osiągających wybitne wyniki w przedmiotach ścisłych i humanistycznych. Obie komisje 
poparły ten wniosek. Gdyby przeznaczyć po 200 zł na dwa stypendia w każdej szkole, to 
koszt roczny wyniósłby 12 000 zł. Szkoda, że nie poszło się od razu w obu kierunkach, 
bo  można  by  dziś  przyjąć  i  ten  regulamin.  Nauczyciele  i  dyrektorzy  popierają  ten 
wniosek  i  widzą  taką  potrzebę.  W  przyszłości  uchwalimy  regulamin  przyznawania 
stypendiów naukowych i je uruchomimy.
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Rada  w  obecności  12  radnych,  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XXXV/211/10 
w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych, 
wraz z poprawkami. Znajduje się ona w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 10.
Interpelacji i zapytań radnych nie było, więc punkt ten stał się bezprzedmiotowy.

Ad. 11.
p.  Andrzej  Arcyz  poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Oświaty,  Kultury, 

Sportu,  Turystyki,  Zdrowia,  Opieki  Społecznej  i  Pomocy  Rodzinie  zgłaszał  do  Pana 
Starosty  wniosek,  który  ponawia,  a  mianowicie  o  zapewnienie  bezpieczeństwa 
podróżnych na dworcu PKP z Nidzicy. Uważa,  że powinny tam być częstsze patrole 
policji. Obecnie poczekalnia jest miejscem rozrywki dla pijaczków, a podróżni marzną 
na peronach. Podkreślił, że nie są to bezdomni. Uważa, że należałoby wydać dyrektywę 
odnośnie patroli, a rozrabiające osoby powinny być usuwane.

Pan Starosta też wyraził swoje obawy, bo miejsce to stało się niebezpieczne. Dodał, 
że  kolej  jest  obecnie  niewydolna  i  kłopotliwa.  Starosta  przekaże  wniosek  p.  Arcyza 
Komendantowi Policji.

p. Krzysztof Skurczyński podziękował p. Dłuskiemu za zaangażowanie się w sprawę 
dróg  powiatowych.  Poinformował,  że  w dzień  wolny  od pracy  spotkał  dyrektora  na 
drodze. Pierwszy raz od wielu lat tej zimy droga na Radomin została posypana piaskiem.

Pan Starosta również przyłączył się do podziękowań. Dodał, że dyrektor przeszedł 
okres próbny i został zatrudniony na stałe, otrzymał podwyżkę. Pan Starosta czekał tej 
zimy na telefony w sprawie interwencji na drogach, ale nie było żadnego.

p. Stanisław Rabczyński zauważył, że droga na Radomin jest gminna.
p. Jacek Dłuski podziękował, ale stwierdził, że taki stan rzeczy to również zasługa 

pracowników, którzy dniami i nocami pracują przy odśnieżaniu dróg.
p.  Waldemar  Słupski  zabrał  głos  w  związku  z  zapowiadanymi  opadami  śniegu. 

Zapytał  dyrektora  PZD,  jak  wyobraża  sobie  odśnieżanie,  ponieważ  już  są  wysokie 
pobocza, a samochody na ul. Nowomiejskiej ledwie się mijają.

p. Jacek Dłuski zaznaczył, że PZD ma za zadanie utrzymać w stałej przejezdności 
drogi  i  ulice.  Ta  ulica  była  planowana  do  oczyszczenia  ze  śniegu.  Jeśli  warunki 
pogodowe  pozwolą,  to  będzie  uprzątnięta.  Ulica  będzie  przejezdna.  Jeśli  nie  będzie 
dużych mrozów, śnieg będzie wywożony.

p.  J.  Kosmala  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Pana  Starosty,  na  jakim  etapie  jest 
wydawanie książki o powiecie. Czy radni zdążą nanieść ewentualne poprawki?

Pan Starosta odpowiedział, że podpisana jest umowa z Uniwersytetem Toruńskim. 
Trudno  w  sensie  treści  wnosić  jakieś  poprawki,  ponieważ  książkę  piszą  zawodowi 
historycy. Chodzi o to, żeby monografia była promocją powiatu, a nie osób ją piszących. 
Zaprosił  do siebie  osoby zainteresowane.  Dodał,  że będzie to bardzo dobra,  soczysta 
książka. Wiele wiadomości z nowych źródeł wiedzy. Wydanie będzie bardzo ciekawe, 
przygotowane  także  pod  kątem  młodzieży,  żeby  chciała  poznać  historię  swojego 
otoczenia. Uniwersytet dobrze pisze. Polityki unikamy. Ma być to wydanie historyczne, 
bez komentarza.
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p. Zbigniew Wernik wyraził myśl, że jeśli ktoś z radnych ma chęć wniesienia czegoś 
ciekawego, zachęca do rozmowy z Panem Starostą.

Pan  Starosta  zaznaczył,  że  nie  może  bezpośrednio  wpłynąć  na  treść  książki, 
ponieważ piszą ją naukowcy.

p.  Stanisław  Rabczyński  wspomniał,  że  na  komisji  prosił  o  przybliżenie  cyfr 
związanych z tym zadaniem, ile to będzie powiat  kosztować.  Podpisane są umowy z 
kilkoma osobami – ile to kosztuje, a ile całe wydanie.

Pan Starosta odpowiedział, że wystarczy otworzyć budżet, a tam napisane jest, ile 
zapłacimy za napisanie, a ile za wydanie; 50 000 zł – napisanie, 50 000 zł – wydanie. 
Koszt całkowity wydania monografii to ok. 100 000 zł. Dodał, że korzystać z niej będą 
obecny  i  następny  samorząd.  Trochę  przekażemy  dla  szkół,  biblioteki.  Pozostałe 
egzemplarze  będziemy  chcieli  sprzedać.  W  jakiejś  perspektywie  środki  się  zwrócą. 
Wydanie to skomplikowany cykl. Zakłada, że w wakacje książka będzie dostępna. 

Więcej wolnych wniosków nie było.

Przewodniczący  Rady,  wobec  wyczerpania  porządku,  o  godzinie  1321 zamknął 
obrady XXXV Sesji Rady Powiatu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
  

     Inspektor                                    Przewodniczący Rady
/-/ mgr Małgorzata Wojtaszewska    /-/ Zbigniew Wernik
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